
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 15. října  2008 

 
 
 
Přítomni:  Kristýna Cílková  BcA. Petr Dub,DiS,  ak. mal. Vladimír Merta,   prof. ak.soch. Tomáš Ruller,  
  Mgr. Veronika Psotková, doc. Mgr. Jana Preková , prof.ak.mal.Peter Rónai,  
  prof. PhDr. Jan Sedlák,  ak.mal. Margita Titlová 
                 
Omluveni:               prof. ak.mal. Martin Mainer,   
  
 
Program zasedání je následující: 
 
1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 1. 10. 2008 v Brně (ak.mal. Merta); 
3. Zpráva  o činnosti FaVU (doc. Gabriel); 
4. Zpráva o hospodaření FaVU VUT v Brně (Mgr. Bílá); 
5. Zpráva ze zasedání AS VUT (Dr. Spoustová, BcA. Dub, doc.Kvíčala); 
6. Jmenování zástupce FaVU do RVŠ (ak.mal. Merta); 
7. Změna harmonogramu - termín odevzdání diplomových prací  (ak.mal. Merta); 
8. Nominování člena AS FaVU za studentskou komoru (ak.mal.Merta); 
9. Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU (ak.mal. Merta) 
10. Různé 
 
Ad 1.  Schválení programu (ak.mal. Merta) 
 
Návrhy k projednání do bodu Různé: 
 
1. doc. Preková - dislokace 
2.  prof. Ruller - organizační struktura 
                     - rozvojové projekty 
 
Hlasování: 
pro:  9 
zdržel se:  0 
proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 2.  Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 1. října 2008 (ak. mal. Merta) 
 
Prof. Ruller navrhuje Stanovisko ek. komise přiřadit do bodu 4 
Příloha  - Stanovisko ek. komise bude zasláno elektronicky všem senátorům. 
 
Hlasování: 
pro:  8 
zdržel se: 1 
proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 3.  Zpráva o činnosti FaVU (doc.Gabriel) 
 
Doc. Gabriel předal senátorům informace  z kolegia rektora. 
- vedení fakulty žádá senát o vyjádření ke stavbě nové budovy v prostoru Akademického náměstí v Brně. 
- děkan informoval o čerpání z rezervního fondu AS VUT 
 
Usnesení: 
Na základě žádosti děkana, akademický senát podporuje výstavbu nové budovy FaVU v prostoru  
Akademického  náměstí v Brně. 



Senát Favu odsouhlasil a podporuje  záměr výstavby nové budovy fakulty v prostoru Akademického náměstí v 
Brně. 
 
Ze zasedání se vzdálila ak.mal Titlová. 
 
Hlasování: 
pro: 8 
zdržel se:  0 
proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
Děkan informoval senátory o nově  vznikající organizační struktuře FaVU, která je k dispozici na  webových 
stránkách fakulty. Je zde přehled stavu fakulty jak po finanční tak i po organizační stránce. Přístup ke struktuře  
je možný pouze s uvedením loginu a hesla.  
Co se týče kabinetů  a 3D studia děkan  je přístupný k možným změnám. 
Prof. Ruller: 
- dosud organizační  struktura ve schematu byla součástí statutu FaVU.  Možnost uvést do statutu FaVU pouze 
seznam organizačních jednotek by měla být doplněna podrobnou strukturou se schématem řídících vazeb 
vydanou jako směrnice děkana.   
 
Na zasedání se dostavila ak.mal.Titlová 
 
Ad 4.  Zpráva o hospodaření (Mgr. Bílá) 
 
Mgr. Bílá informovala senátory o hospodaření FaVU za 3. čtvrtletí: 
Čerpání finančních prostředků k  30. 9. 2008: 
Čerpání celkem: 69 % ; mzdové náklady 69 %; pojištění 71 %;, ostatní osobní náklady 69 %; 
materiál 92 % - lze pokrýt  z položky energie  - je možné dočerpat v příštím roce. 
Na AS VUT byla podána žádost o dorovnání  finančních nákladů na energie a mzdy. 
Žádost  Mgr. Bílá  doložila statistikou mezd na VUT, kde je fakulta na posledním místě. 
Pokrytí dorovnání mzdových  nákladů   kvestor nepodporuje. 
  
Děkan přečetl e.-mailovou korespondenci děkana  s předsedou senátu AS VUT doc. Dalíkem, týkající se žádosti 
děkana o finanční příspěvek z rezervního fondu AS VUT. 
 
Rozvojové. programy: 
 - řešitelé rozvojových  programů vykazují čerpání finančních  prostředků ve výši 52,6 %. 
- FRVŠ -  čerpání  26 % 
- stipendia doktorandů:   200 tis. na čtvrtletí, celková částka je 470 tis. Kč. 
Výnosy: plán z tržby prodeje  650 tis. Kč 
 
Ateliéry: 
- převody převedeny  
- harmonogram k zabezpečení činnosti v oblasti oběhu dokladů v závěru hospodářského roku 2008 roku Mgr. 
Bílá předá všem vedoucím ateliérů a kabinetů. 
Mgr. Bílá: 
- je možné uspořené prostředky ateliéru   během listopadu převést do fondu provozních prostředků, s tím, že 
ateliér finance vyčerpá  v lednu nebo je popř.  použije   na klauzurní zkoušky. 
 
Ad 5. Zpráva AS VUT (dr. Spoustová) 
 
Dr. Spoustová sdělila senátorům, že vzhledem k probíhajícím volbám do AS VUT, zasedání AS VUT 
neproběhlo.  
 
 
Bod  č. 6 byl odsunut z důvodu očekávání příchodu Dr. Ondračky 
 
 
 



 
Ad 7. Změna harmonogramu - termín odevzdání diplomových prací   
 
AS FaVU mění harmonogram a opravuje  poslední termín odevzdání teoretické části  diplomových prací na  
studijní oddělení na 9. 1. 2009. 
 
Ze zasedání se vzdálila ak.mal.Titlová 
 
Hlasování: 
pro 7 
zdržel se: 1 
proti: 0 
 
Schváleno 
 
Ad  8. Nominování člena AS FaVU za studentskou komoru    
 
Předseda senátu ak. mal. Merta zašle výzvu náhradníkovi do AS FaVU za studentskou komoru T. Hodboďovi, 
zda přijímá nominaci na senátora. 
 
Ze zasedání se vzdálila Mgr. Psotková. 
 
Ad  9.   Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU (ak. mal. Merta); 
 
AS FaVU stanovuje termín příštího zasedání AS FaVU 19. 11. 2008 v 10.00 hodin.  
 
Hlasování:  
pro: 7 
zdržel se: 0 
proti. 0 
 
Schváleno. 
 
Na zasedání se dostavila Mgr. Psotková 
 
Ad 10.  Různé 
 
1.  Dislokace 
 
Doc. Preková informovala senátory o problematice dislokací na Údolní. 
Např. během prázdnin byla bez uvědomění vyklizena část ATD a zakázán vstup, zatímco přístup do místnosti 
ATD dostala  výuka  večerní kresby, aniž proběhla oficiální změna dislokací. 
Doc. Preková žádá nápravu stavu, ctění kompetencí vedoucích ateliérů a změnu nedostatečné  komunikace ze 
strany proděkana Zdařila a paní tajemnice Bílé.   
Děkan ponechá vyřešení tohoto problému na proděkanovi. 
Doc. Preková žádá senát, aby inicioval sestavení komise  pod vedením proděkana, tajemnice, zástupce studentů a 
zástupce AS FaVU tak aby byly zastoupeny obě budovy. 
 
Prof. Ruller: 
 - dle čl. 24 bod 4 odst. e)  statutu FaVU má fungovat stavební komise ve složení proděkan, tajemník a další 
osoby jmenované děkanem 
- navrhuje za AS do komise delegovat osoby, které se budou podílet na nutné aktualizaci dislokačního plánu, 
který je v současné době již neplatný. 
 
 
Návrh usnesení: 
Senát se obrací na děkana, aby jmenoval  dislokační  komisi FaVU dle čl. 24  Statutu FaVU tak, aby v ní byly 
zastoupeni zástupci obou budov fakulty. 
 
 



Hlasování: 
pro: 7 
zdržel se:  0 
proti: 1 
 
Usnesení přijato. 
 
Prof. Ruller navrhuje jako zástupce do dislokační komise za AS FaVU doc.  Prekovou. 
 
Hlasování: 
pro 5 
zdržel se: 3 
proti: 0 
 
Schváleno. 
 
2.  Rozvojové projekty 
 
Prof. Ruller informoval senátory o situaci s rozdělováním cca 2 mil. Kč na rozvojové projekty: 
Jeho projekt týkající se akreditece druhého doktorského studijního oboru pokračující z loňského roku 
doc. Kvíčala jako koordinátor projektů bez udání důvodu snížil z částky 500 tis. Kč na 300 tis. Kč. 
Doc. Kvíčala převedl rozdíl 200 tis. ve prospěch svého nového projektu. Prof. Ruller s tímto postupem 
nesouhlasí a přečetl senátorům stížnost adresovanou předsedovi AS FaVU ak. mal. Mertovi. 
Děkan připomíná skutečnost, že pokud bude doktorandský projekt špatně nastaven, je možné že bude fakulta 
příliš finančně zatížena. 
Prof. Ruller oponuje, že právě proto by tento rozvojový projekt neměl být krácen. 
Prof. Rónai poukazuje na to, že mu byl převeden grant ve výši 1 600 tis. Kč a nedostal žádné finanční 
ohodnocení.  
 
Projednávání bodu bylo přerušeno příchodem Dr. Ondračky: 
  
Ad 6.  Hlasování o návrhu člena RVŠ (ak.mal.Merta) 
 
Jmenování zástupce FaVU do RVŠ 
 
Dr. Ondračka  seznámil senátory s činností člena  RVŠ: 
- zasedání RVŠ probíhají 2x za semestr 
- účast v komisi, která se vyjadřuje  k záležitostem ohledně nového VŠ zákona 
- řešení otázek samospráv    
 
Kolegium děkana na svém jednání  dne 2. 10. 2008 navrhlo jako zástupce za FaVU do RVŠ Mgr.  
Armutidisovou. 
 
Předseda AS dal o tomto návrhu hlasovat 
 
Hlasování: 
pro:6 
zdržel se:  2 
proti: 0  
 
Schváleno. 
 
Dr. Ondračka  navrhuje uzavřít problematiku k přijímacímu řízení -  týká se  Směrnice děkana  k přijímacímu 
řízení na ak. r. 2009/10. 
Návrh změn ve směrnici bude rozeslán všem pedagogům, připomínky je možné projednat na příští schůzce 
pedagogů 22. 10. 2008. 
Dr. Ondračka svolává předběžnou schůzku k projednání připomínek ke směrnici ještě před schůzkou pedagogů. 
 
 
 



Po odchodu Dr. Ondračky pokračovalo jednání k předchozímu bodu: 
 
Děkan informoval senát o tom, že doc. Kvíčala opětovně neřeší stížnost prof. Rullera a nesvolal schůzku 
žadatelů o rozvojové projekty, ani nesdělil výsledky projektů a neinformoval je o stavu projektů. 
 
Usnesení : 
Senát vyzývá děkana, aby předložil k projednání na Uměleckou radu případné změny priorit v rozvojových 
projektech s ohledem na Dlouhodobý záměr  FaVU. 
 
 
Hlasování: 
pro: 7 
zdržel se:  1 
proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
Senát se obrací na děkana, aby podal informace o způsobu  přerozdělování 2 mil Kč na  rozvojové projekty. 
 
Ze zasedání se vzdálily Mgr. Psotková a doc.Preková 
 
Hlasování: 
pro: 6 
zdržel se: 0 
proti: 0 
 
Schváleno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval: ak.mal. Vladimír Merta,v.r. 
 
 
 
 


